



**1.** Вы услышите 6 высказываний. Установите соответствие между **высказываниями** каждого говорящего **A - F** и утверждениями, данными в **списке 1 - 7**. Используйте каждую **цифру**, обозначающую утверждение, только один раз. В задании есть одно лишнее утверждение. Вы услышите запись дважды. Запишите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

1. She/he likes living the life of people of the country she/he is visiting.
2. Travelling helped her/him to become a different person.
3. She/he found out that the stereotypes she/he had about the country were wrong.
4. She/he enjoys doing sights in her/his own country.
5. She/he liked the relationships among people in the country she/he visited.
6. She/he did things she/he had never done at home.
7. She/he likes doing sights in other countries more than at home.

| A | B | C | D | E | F |
|---|---|---|---|---|---|
|   |   |   |   |   |   |

**2.** Определите, какие из приведённых утверждений (**A - G**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Запишите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A. The client had to wait for a very little time until a free table was available.
- B. The client likes spicy food very much and ordered only spicy dishes.
- C. The client had a meal of three courses: first course, second course and a dessert.
- D. It took a lot of time to cook the Mexican dish ordered by the client.
- E. One of the cafe's cakes was described in detail by the waiter to the client.
- F. Every week a new selection of fruit ice cream was made by the chef.
- G. The client didn't want to have an ice cream for dessert.

| A | B | C | D | E | F | G |
|---|---|---|---|---|---|---|
|   |   |   |   |   |   |   |

*В заданиях 3 - 9 обведите цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.*

**3. The biggest difference between two countries — the UK and the USA —is\_\_\_**

1. their climate.
2. their people.
3. their economy.

**4. Americans are more\_\_\_**

1. vigorous.
2. enthusiastic.
3. enthusiastic and spontaneous.

**5. Americans have a rule to \_\_\_\_\_ while speaking.**

1. make gestures
2. keep the distance
3. come closer

**6. Some shops in England are open later now, and on Sundays, but they\_\_\_**

1. are still very expensive.
2. still supply things of low quality.
3. are still harder to find than in the States.

**7. The most important thing for British people is\_\_\_**

1. their work.
2. their private life.
3. their international affairs.

**8. Celebrating the New Year and Christmas in England\_\_\_**

1. continues for about two weeks.
2. doesn't differ from American one.
3. is shorter than it is in the USA.

**9. The speaker says that he\_\_\_**

1. doesn't like London at all and is going to come back the USA.
2. likes London very much and has never seen anything more beautiful.
3. in fact, really loves to live here and is adjusted to its life.